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In dit verslag reflecteer ik op mijn hande-
len als professional en de redenen voor 
dat handelen: eye-openers, aha-moment-
en en specifieke eigenschappen die mijn 
professioneel handelen zowel positief als 
negatief hebben beïnvloed. Een reflectie 
op mijn werkzaamheden, inzet en houding 
gedurende dit afstudeertraject. 
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1. Mijn afstudeertraject
Gedurende het afstudeertraject ben ik voor ver-
schillende uitdagingen komen te staan. In het be-
gin traject waren er enige onduidelijkheden over 
het onderzoek. Hierdoor was het voor mij lastig om 
een goed beeld te krijgen wat de opdrachtgever ex-
act voor ogen had. Hetgeen de opdrachtgever voor 
ogen had voldeed niet aan de verwachtingen vanuit 
de opleiding. De eerste weken ging veel tijd verloren 
met de afweging welke weg ik in moest slaan. Na een 
intern onderzoek, die o.a. bestond uit gesprekken 
met de opdrachtgever, heb ik mijn onderzoek kun-
nen toespitsen. Dit heeft uiteindelijk gezorgd voor 
afbakening van mijn onderzoek.

Aan het begin van de afstudeerperiode heb ik een 
aantal doelen opgesteld die bij kunnen dragen aan 
mijn ontwikkeling als professional. Ik heb o.a. me-
zelf de uitdaging gesteld om een gericht onderzoek 
tot een onderbouwd, verantwoord en samengevoegd 
geheel te volbrengen. Mijn afstudeeropdracht ging 
over het realiseren van binding door middel van 
co-creatie bij een Dancefestival. Ik ben tijdens mijn 
literatuuronderzoek breed begonnen met zoeken 
naar informatie. Al snel ben ik mij gaan concentreren 
op de begrippen binding, co-creatie en festivals. Dit 
resulteerde in theorie toepasbaar voor mijn onder-
zoek. Bij de groenlichtzitting bleek uit de feedback 
dat mijn onderzoek geen onderbouwd, verantwoord 
en samengevoegd geheel was. Dit kwam tame-
lijk onverwachts. De feedback heeft moeten landen, 
waarna ik de draad weer kon oppakken. Hoe verder 
ik in het proces kwam hoe meer ik ging begrijpen 
wat er tijdens de groenlichtzitting was gezegd. Ik 
ging begrijpen dat al het onderzoek richtinggevend 
moest zijn voor datgeen dat ik zou opleveren. Elke 
stap die ik maakte, moest gebaseerd zijn op bevin-
dingen en deze stap moest weer door evaluatie getest 
worden. Ondanks dat ik meer tijd nodig heb gehad 
om het afstudeertraject te volbrengen, heb ik dit 
leerdoel behaald. Uiteindelijk kan ik stellen dat het 
opleveren van mijn eindproducten veel voldoening 
geeft. Het vertrouwen dat ik gedurende dit traject in 
mezelf en het proces heb gekregen heeft mij in mijn 
professionaliteit laten groeien. 

Ik had mezelf ook de uitdaging gesteld om een waar-
dig portfoliostuk neer te zetten dat mijn portfolio als 
Concept Designer versterkt, waarmee ik bij toekom-

stige opdrachtgevers kan aantonen wat mijn kwali-
teiten zijn. Aan het eind van het afstudeertraject 
kwam er een functie bij Brothers Festival Dome 
vrij die ik ambieerde. Ik heb de stoute schoenen 
aangedaan en op deze functie gesolliciteerd. Tot 
mijn grote verbazing werd ik uit vele sollicitanten 
gekozen. Het geraamte of elementen uit het concept 
dat ik heb ontwikkeld voor de afstudeeropdracht 
kan ik in de toekomst ook toepassen bij Brothers 
Festival Dome of mogelijk andere bedrijven. Dit was 
een eye-opener voor mij; het concept dat ik zelf heb 
ontwikkeld kan ik ook toepassen bij andere bedri-
jven. Hierdoor besef ik de toegevoegde waarde van 
mijn afstudeerwerk. 

Gedurende het gehele afstudeertraject heb ik meer 
zelfvertrouwen gekregen en ben ik steeds meer 
gaan staan. Het niveau van volwaardig afstuderen 
lag hoger dan ik aanvankelijk had ingeschat. Ik heb 
altijd veel bevestiging nodig voor de dingen die ik 
doe. Horen dat ik het goed doe en op de goede ben 
is voldoende. Een persoonlijk leerdoel was om mijn 
perfectionisme gedurende dit traject meer te laten 
vieren. Ik heb meer inzicht gekregen in dit perfec-
tionisme en de faalangst die hier achter zit. Vaak ben 
ik geneigd om individueel te werken en niet te delen 
of te vragen om terugkoppeling. Wat ik oplever moet 
perfect zijn. Voordat ik met anderen durf te delen 
moeten dingen foutloos zijn. Als het voor mij perfect 
is kan ik het overzicht beter bewaken. Achteraf blijkt 
dit niet helemaal waar te zijn en heb ik voornamelijk 
moeite met feedback. Het geeft mij het gevoel dat ik 
heb gefaald. Het afstudeertraject is een proces, maar 
ik wilde tussenliggende stappen soms overslaan en 
al bij de eindstreep staan. Door me over te geven aan 
het proces en elke stap stapgewijs te doorlopen heb 
ik geleerd dat de ene stap nodig is om de volgende 
stap te kunnen zetten. Bij de eindstreep kom je niet 
door een sprong te maken. Dit heeft geresulteerd in 
een werkwijze die erg gestructureerd, doordacht en 
minder individualistisch was. 
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2. Verbeteracties
Na de groenlichtzitting heb ik een kantelpunt gehad. 
Ik werd gewezen op het feit dat ik kritischer moest 
zijn ten aanzien van mijn eigen werk en dat het be-
langrijk is zelfverzekerd over te komen. Daarnaast 
lag er de twijfel of ik alles wel op tijd kon afronden. 
Ik kreeg te horen dat er meer onderzoek nodig was 
voor de verantwoording van mijn hoofdvraag. Het 
hele proces moest beter verantwoord worden zodat 
het die aansluiting bij de doelgroep en organisatie 
zou krijgen die het nodig had om tot een relevante 
oplossing te komen. Mijn afstudeerbegeleider liet 
mij inzien dat ik de advocaat van de duivel moest 
spelen over mijn eigen werk, ik teveel in mijn ei-
gen hoofd zat en daardoor niet meer het geheel kon 
overzien. Sparren, delen en alsmaar aanscherpen 
was zijn advies. Vanaf dit kantelpunt is mijn ma-
nier van werken 180 graden gedraaid. Ik ben mensen 
gaan betrekken in het traject en heb mijn bedrijfsbe-
geleider keer op keer betrokken bij alle stappen. Een 
strikte planning en gestructureerd te werk gaan heeft 
een grote vooruitgang bewerkstelligt, zowel profes-
sioneel als persoonlijk. Ik heb geleerd dat het nodig is 
om te reflecteren op je eigen werk, je feedback moet 
verwerken als opbouwende kritiek en ik uit mijn ei-
gen hoofd moet stappen om verder te komen. “Samen 
sta je sterker”, heeft mij geholpen om dit afstudeertra-
ject sterker en vooral minder stressvol te doorlopen. 

Het bleek af en toe moeilijk om mijn eigen visies ten 
aanzien van de opdracht bij te stellen. Door meer 
onderzoek te doen werd alsmaar duidelijker dat ik 
genoodzaakt was verschillende aanpassingen door 
te voeren. Door relevante theorie te gebruiken en 
bijzaken te schrappen, werd het steeds concreter 
waar ik naar toe aan het werken was. Vanuit al het 
onderzoek dat na de groenlichtzitting nog is uitge-
voerd waren eenvoudig guiding principles op te stel-
len, waaruit een concept voort is gevloeid dat geheel 
is gebaseerd op bevindingen. Ik ben uit mijn eigen 
hoofd gestapt en heb gericht onderzoek uitgevoerd 
dat heeft geleid tot een oplossing van de probleem-
stelling.  
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3. Toekomst 
Vallen en weer opstaan. Dat omschrijft voor mij de 
kern van dit traject. Ik ben een doordouwer en geef de 
moed niet op. In de toekomst wil ik dit vasthouden, 
maar mag het af en toe wel een beetje minder. Mezelf 
niet verliezen en prioriteiten kunnen stellen. Daarbij 
wil ik niet continue op de feiten vooruit lopen. Een 
proces heeft altijd aaneengeschakelde activiteiten om 
je doel te bereiken. Deze activiteiten moet je door-
lopen, waarbij de ontwikkeling hiervan vooraf on-
bekend is. Vertrouwen op dit proces leek lastig voor 
mij en ik heb vaak getwijfeld of ik wel CMD waardig 
ben. Sinds ik als creatief - communcatie/marketing 
medewerker werk,  waarbij ik veel facetten inzet die 
ik heb geleerd gedurende de opleiding, en na het af-
studeertraject kan ik volmondig zeggen dat ik een 
waardig CMD’er ben. Dit inzicht heeft mij geleerd 
om dicht bij mezelf te blijven, standvastig te worden 
en te durven vertrouwen op mijn eigen kunnen. Ik 
heb geleerd dat ik graag met mensen samenwerk en 
dit in de toekomst ook meer wil doen. “Samen sta je 
sterker”. 



“Er zijn meer hersens buiten je 
eigen hoofd.”

- Michèle van Reijsen - 


